
Beste Mevr. van der Wal, 
 
Bij deze mijn reactie om de jacht op een aantal soorten te sluiten. 
Ik denk dat dit negatieve gevolgen heeft voor meerdere (ook niet bejaagbare) diersoorten in Nederland. 
 
Het verbaast me dat men door SOVON getelde resultaten gebruikt, mensen die hazen gaan tellen op 
momenten van de dag, dat de haas zich niet laat zien.Het feit  dat de getelde resultaten van een groep 
van 27.000 jagers die dag, en  nacht in het veld zijn, niet meegenomen worden stuit mij zelfs tegen de 
borst. 
 
Ik voer faunabeheer uit in een veld van ruim 200 Ha, hier tellen wij de afgelopen 2 jaar een gemiddelde 
van 200 hazen, 1 haas per Ha, een mooi getal .Ook als we beheer uitvoeren op andere soorten dan 
tellen we wat we zien aan ander wild, waaronder de haas, en houden we de trend bij van de 
hazenstand, ik kan u verzekeren die is zeker niet dalend. 
 
Jagers spenderen vrijwillig vele uren in het veld, en doen er alles aan om de hazenstand stabiel te 
houden, met succes, ook met een paar jachtdagen op de haas, waar er een aantal geschoten worden, 
gebaseerd op de hazenstand, trend, veld en de kennis van de jager.  
 
27.000 paar ogen en oren in het veld die per jaar 1.300.000 uur besteden aan tellingen en 
biotoopverbetering, daar komen nog de uren bij waar men jaagt, en dus ook in veld is.De Jacht is niet de 
reden van de achteruitgang van biotoop en wildstand, maar kan dit juist kenteren, zeker ook omdat de 
jager goed contact heeft met de grondeigenaren, en zo ook bewerkstelligt dat deze meewerkt aan 
biotoopverbetering en bescherming van de wildstand. 
 
 Natuurliefhebber ben je 24/7 en dagelijkse van Maastricht naar Eindhoven, tel ik  de nodige hazen, ik 
denk zelfs dat de hazenstand juist groeiende is (gebaseerd op mijn eigen bevindingen). 
 
De achteruitgang van het konijn is te wijten aan ziektes zoals myxomatose en VHS/RHD.  
De locaties waar ze het o.a. nog heel goed doen, zijn geïsoleerde populaties.  
Het van de wildlijst halen van deze (plaatselijk zeer goed voorkomende soort) zal alleen bijdragen aan 
het verminderen van biotoopverbetering op de plekken waar ze minder voorkomen.  
Het bestrijden van overlast op de plaatsen waar ze nog veel voorkomen zoals begraafplaatsen, wegen, 
spoor, dijken etc. zullen gewoon doorgang vinden i.v.m. gevaren.  
Zet juist daarin op het verplaatsen van individuen naar gebieden waar het slechter gaat, iets wat nu 
wettelijk niet toegestaan is en waarvoor geen ontheffingen verleend worden.  
Dan vergeet ik bijna het belangrijkste van alles; zet in op het resistent maken voor de voorgenoemde 
ziektes. Mijn Idee zou zijn om Haas en konijn op de Wildlijst te laten, en gebruik te maken van de 27.000 
vrijwilligers die met hart en ziel hetzelfde doel voor ogen hebben als u, namelijk goede Biotopen, en 
goede populaties. 27.000 paar ogen en oren die met u uw doel kunnen bereiken, een betere en 
gezondere flora en fauna.Ik hoop dat u bovenstaande, en reacties van anderen in uw besluit meeneemt. 
 
Vriendlijke groet, 
P. van den Berg, 


